
 

Wijkverslag Hillegersberg 2022 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Februari 2023 

  



2 

 

Inhoud wijkverslag 
 

1. Voorwoord  

 

2. Participatie 

 

3. Adviezen 

 

4. Wijkakkoord  

 

5. Representatie  

 

Bijlage 

Overzicht bewonersinitiatieven 2022  



3 

 

1. Voorwoord 
 

Voor u ligt het wijkverslag van de Wijkraad Hillegersberg over het jaar 2022.  

 

Na de verkiezingen van maart is de wijkraad in april voortvarend van start gegaan. Met het verkiezen 

van een technisch voorzitter, het volgen van opleidingen en het organiseren van participatie rond de 

vele adviezen die de wijkraad heeft uitgebracht.  

 

De verkozen wijkraad is een prima mix van mannen en vrouwen, jong en oud. 

De leden wonen verspreid in het gebied en beschikken ieder over eigen lokale netwerken die goed 

van pas komen bij de afgelegde participatie trajecten. Daarbij zijn ook de in het gebied aanwezige 

bewonersorganisaties nauw betrokken geweest, net als bij het tot stand komen van het wijkakkoord. 

 

Bij het opstellen van het wijkakkoord is op een prettige en constructieve wijze samengewerkt met de 

ambtenaren van de verschillende clusters die uitvoering gaan geven aan het wijkakkoord.  

Daarbij was “samen denken, samen doen” het motto.    

 

De wijkraad heeft in de eerste acht maanden van haar bestaan zeven adviezen uitgebracht. Denkt u 

daarbij aan het bestemmingsplan Kern en Plassen Hillegersberg, toekomst luchthaven Rotterdam The 

Hague Airport, invoeren betaald parkeren Straatweg en Bergse Linker Rottekade. Intensieve trajecten 

die veel tijd en energie hebben gekost. 

 

Voor 2023 spreek ik de wens uit dat de bewoners van onze wijken nog meer bekend en betrokken 

raken bij hun wijkraad. 

 

Jaco de Hoog, technisch voorzitter wijkraad Hillegersberg 
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2. Participatie 
 

Overdracht 

De gebiedscommissie Hillegersberg-Schiebroek heeft aan het einde van haar zittingstermijn een 

overdrachtsdocument vastgesteld. Hierin wordt op kernachtige wijze de stand van zaken beschreven 

op een groot aantal onderdelen waar de gebiedscommissie mee bezig was en waarvan een 

voortzetting in de eerste periode van de wijkraad werd verwacht.  

 
Onderwerpen voor de wijkraad Hillegersberg zijn onder meer de grondwaterproblematiek, de 

verkeerscirculatie Hillegersberg, het Buurtverbeterplan 110-morgen, de parkeerproblematiek in het 

Kleiweggebied en Hillegersberg, waarbij de laatste verbonden is met de parkeerdruk en overlast die 

verbonden is met de bezoekers van het Plaswijckpark. Gewezen wordt op de ontwikkeling van de 

winkelstraten Bergse Dorpstraat en Kleiweg-Straatweg en de totstandkoming van een visie op de 

Ceintuurbaan. Genoemd worden ook de herontwikkeling rond de Liduinakerk, het openbaar vervoer, 

verschillende bouwprojecten en de verkeersafwikkeling in relatie met het doortrekken van de A16. Een 

caleidoscoop van onderwerpen die in het werk van de wijkraad stuk voor stuk zijn teruggekomen. Het 

onderdeel over bewonersinitiatieven kan opnieuw worden opgepakt nu besloten is dat in 2023 de 

wijkraden daarbij opnieuw stevige betrokkenheid krijgen.  

 

In mei is een bijeenkomst georganiseerd waarbij wijkraadsleden zijn geïnformeerd over het werk van 

de verschillende clusters en diensten. Kennis werd gemaakt met medewerkers die een directe relatie 

hebben met het werk van de wijkraad.  

 

In juli was er gelegenheid om kennis te maken met medewerkers van de welzijnsorganisatie Gro-

Up/Dock die in juni in de wijk haar werkzaamheden is begonnen. Voorts werd eind augustus 

deelgenomen aan de gezamenlijke kennismakingsbijeenkomst van wijkraadsleden met 

gemeenteraadsleden. 

 

Op 30 augustus 2022 hebben we tijdens een workshop in de Kookstudio in Schiebroek nader kennis 

gemaakt met de clusters en diensten, de gebiedsorganisatie en natuurlijk de collega’s van de wijkraad 

Schiebroek. De opzet in het voorjaar van 2023 opnieuw een ontmoeting te organiseren. 
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Opleiding en training 

Vanuit de gemeente is een opleidingsprogramma opgesteld met als doel dat wijkraadsleden zo goed 

mogelijk hun taak als volksvertegenwoordiger kunnen uitvoeren. In het opleidingsprogramma wordt 

ingegaan op de rol en taken van de wijkraad, hoe deze taken kunnen worden uitgevoerd en hoe je als 

wijkraad je invloed kunt inzetten. Wijkraadsleden worden in de gelegenheid gesteld om workshops en 

korte cursussen te volgen. Daaraan is in bescheidde mate deelgenomen. Daarbij speelt mee dat een 

aantal wijkraadsleden al veel ervaring hebben opgedaan in perioden hiervoor. De hoeveelheid werk 

als startend lid tegelijk met het opleidingsprogramma bleek voor enkele anderen een te grote 

handicap. Gezamenlijk is in mei door de gehele wijkraad deelgenomen aan een trainingsprogramma 

onder begeleiding van een coach. De wijkraad heeft in eigen kring een aantal gesprekken gevoerd 

over een gezamenlijke werkwijze en wijze van communicatie naar buiten. 

 

Samenwerking met wijkraad Schiebroek 

De verbondenheid tussen Hillegersberg en Schiebroek komt op verschillende gebieden tot uiting. Daar 

waar dat het geval is werken beide wijkraden in goed overleg samen. Het voordeel hiervan is ook dat 

beschikbare kennis en expertise kunnen worden gedeeld. In de praktijk heeft dit zeker zijn nut 

bewezen. Daar waar nuttig worden bijeenkomsten gezamenlijk georganiseerd en bezocht. Een eerste 

gelegenheid deed zich al direct na aanvang in april voor. De aanleiding was een notitie voor 

Stadsbeheer naar aanleiding van het participatietraject voor speelplekken in het Melanchtonpark. 

Hoewel gelegen in de wijk Schiebroek is het vooral een voorziening voor het Kleiwegkwartier 

(Hillegersberg Zuid). 

 

In het afgelopen jaar zijn in gezamenlijk overleg tussen beide wijkraden meerdere adviezen aan 

college en gemeenteraad uitgebracht over: 

• Het participatietraject in het kader van het nieuwe Luchthavenbesluit RTHA (mei); 

• Onderzoek naar mening luchthaven (oktober); 

• Evenementen in de wijk (november aan de raadscommissie); 

• De uitkomsten van het participatietraject RTHA (november); 

• Het nieuwe stelsel wat betreft bewonersinitiatieven (november); 

• Evaluatie Evenementenbeleid gericht (december aan het college). 

 

Participatietraject en het Luchthavenbesluit RTHA 

In het kader van de ontwikkelingen rond vliegveld Rotterdam The Hague Airport (RTHA) zijn drie 

adviezen uitgebracht, waarvan twee gevraagd en één ongevraagd. 

 

Advies op het verloop van het Participatietraject en het Voorlopig Pakket Participatietraject (VVP) van 

30 mei 2022 

 

De RTHA gaat een nieuw Luchthavenbesluit aanvragen. Voorafgaand aan het wettelijke traject naar 

een nieuw Luchthavenbesluit heeft RTHA een participatietraject gestart. Als tussenresultaat is door de 

onderhandelende partijen op 12 april 2022 het Voorlopig Pakket Participatietraject (VVP) uitgebracht.  

 

De wijkraden Hillegersberg en Schiebroek hebben zich beraden op het VPP en in hun advies op 30 

mei 2022 zich vooral gericht op het participatieproces en onder andere het volgende aangegeven. 

• Geschrokken te zijn van de inhoud van het VPP en de gemeenteraad opgeroepen om kritisch te 

reageren op het Mutual Gains Traject (MGA). Feitelijk gaat het in het MGA niet om een 

participatietraject maar om een onderhandelingsproces. Hierin zijn bewonersvertegenwoordigers 

achtergesteld op zakelijke partijen, niet alleen numeriek en waar het gaat om professionele 

onderhandelingsvaardigheden en kennis, maar ook wat betreft het kunnen en mogen raadplegen 

van hun achterban: de omwonenden van de luchthaven; 
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• Niet akkoord te gaan met een onderhandelingsproces waarin bewonersvertegenwoordigers hun 

achterban niet tussentijds mogen consulteren. Drie bewonersvertegenwoordigers worden geacht 

zonder last of ruggenspraak, maar ook zonder enige mogelijkheid tot raadpleging, tot een 

resultaat te komen dat tienduizenden omwonenden raakt. Dit past zeker niet daar waar andere 

deelnemende partijen meer dan ruimte en mogelijkheid hebben tot interne afstemming en 

raadpleging. Het definitieve scenario mag niet - zoals nu met het VPP gegaan is - tot stand komen 

zonder dat de raadpleging van de betrokken bewoners daadwerkelijk gestalte heeft kunnen 

krijgen. 

• De wijkraden hebben met dit advies een grondige inhoudelijke analyse van het VPP 

meegezonden voorzien van een groot aantal inhoudelijke aandachtspunten. 

 

Ongevraagd advies over onderzoek naar mening over luchthaven van 28 oktober 2022 

 

Wethouder Karremans heeft een onderzoek laten uitvoeren om de mening van Rotterdammers over 

de luchthaven RTHA te peilen. De brief hierover en de gebruikte vragenlijst vormden voor de beide 

wijkraden aanleiding om de gemeenteraad te wijzen op tal van onvolkomenheden daarin, waaronder 

de onterechte suggestie dat de wijkraden een betrokkenheid zouden hebben bij dit onderzoek. 

 

Beide wijkraden hebben een kritische analyse van de vraagstelling toegezonden aan de wethouder en 

gemeenteraad. In vervolg daarop heeft een overleg plaatsgevonden met wethouder Karremans, 

waarbij naast de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek ook wijkraad Overschie aanwezig was. Naast 

het over en weer verduidelijken van het standpunt over het onderzoek is ook gesproken over de 

mogelijkheden van participatie.  

 

De uitdrukkelijke wens van de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek om actieve bewonersparticipatie 

te realiseren bleek om tijdswille niet haalbaar. Daarom is aangesloten bij de twee bewonersavonden 

die wethouder Karremans organiseerde. Een positieve zet gelet op de kritische inbreng van veel 

bewoners, waaronder nadrukkelijk veel medisch deskundigen op basis van hun praktijkervaring in hun 

praktijken en ziekenhuizen. Voor zowel de beide wijkraden als de wethouder waren het informatieve 

bijeenkomsten die de kritische opstelling van de wijkraden ondersteunden en hebben bijgedragen aan 

de kritische oordeelsvorming bij wethouder Karremans en vervolgens de gemeenteraad. 

 

Advies op de uitkomsten van het Eindproduct Participatietraject Nieuw Luchthavenbesluit RTHA (EPP) 

29 november 2022 

 

In dit advies constateren de Wijkraden - met de gemeenteraad en wethouder Vincent Karremans - dat 

het participatietraject als opgetuigd door RTHA volkomen mislukt is. Ook met de inhoudelijke 

aandachtspunten uit het gezamenlijk advies van 30 mei blijkt zowel wat het proces als wat de inhoud 

betreft, nagenoeg niets gedaan.  

 

De participanten in het door de RTHA georganiseerde proces zijn niet tot consensus gekomen over 

een breed gedragen eindplan. Het eindproduct, het EPP bevat enkele kleine verbeteringen waar 

niemand op tegen kan zijn, maar is vooral een verslechtering ten opzicht van de huidige praktijk.  

Zo komen er bijvoorbeeld veel meer hindermomenten bij in de toch al te drukke zomermaanden.  

De oplossing die in het vooruitzicht wordt gesteld met stillere vliegtuigen, vindt geen draagvlak bij 

omwonenden omdat iets stiller nog steeds erg lawaaiig is en niet opweegt tegen het feit dat dan meer 

hindermomenten zullen komen. Bij gelijkblijvende geluidscontouren betekent een geluidsreductie per 

vliegruig dat in het totaal meer vliegtuigen mogen landen en stijgen, ofwel het aantal overlastgevende 

momenten feitelijk toeneemt. 

De beide wijkraden hebben aangegeven dat handhaving, maar liever een reductie van het aantal 

vliegbewegingen, geen belemmering behoeft te zijn voor de RTHA, omdat inmiddels met grotere 

vliegtuigen kan worden gewerkt waardoor het passagiersaantal stijgt. In het advies geven de 
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wijkraden concrete randvoorwaarden aan ten behoeve van het door RTHA aan te vragen 

Luchthavenbesluit. Veel van deze punten komen terug in de kritische reactie van wethouder 

Karremans dat door het college en gemeenteraad breed wordt ondersteund. 

Vertegenwoordiging in beheergroepen  

Binnen of nabij de wijk zijn enkele locaties aangewezen voor huisvesting van bijzondere doelgroepen. 

Voor deze locaties zijn in samenspraak met bewoners in de directe omgeving en relevante partijen 

zoals de zorginstelling, de politie, de gemeente en de wijkraad beheerconvenanten afgesloten waarin 

afspraken over beheersmaatregelen en klachtenafhandeling worden vastgelegd. De relevante partijen, 

waaronder de wijkraad, hebben zitting in de ingestelde beheercommissie. 

 

Gebiedsontwikkeling 

Op verschillende plekken is sprake van in voorbereiding zijnde bouw. Overleg met Stadsontwikkeling 

moet ertoe leiden dat een goed overzicht bestaat en wordt onderhouden met betrokkenheid aan de 

voorkant van het proces van gebiedsontwikkeling en bouw. Een structureel overleg hierover is in dit 

eerste jaar van de wijkraad nog niet tot stand gekomen. 

 
Uitdeelpunt 

Op de grens voor de toegankelijkheid van de Voedselbank leven bewoners in de wijken Hillegersberg 

en Schiebroek in een heel lastige en soms onverantwoordelijke situatie van tekorten die eigenlijk 

armoede betekenen. Om die mensen steun te geven bestaat Uitdeelpunt Schiebroek, die zowel in 

Schiebroek als Hillegersberg actief is. Door middel van een bewonersinitiatief heeft ook de wijkraad 

Hillegersberg een bijdrage gegeven om aan het eind van het jaar enige verlichting te kunnen bieden 

door het beschikbaar stellen van een aanvullend voedselpakket. 

 

Buurtverbeterplan 110-morgen 

Met name in verschillende straten in 110-Morgen Zuid is sprake van forse leefbaarheidsproblemen. 

Problemen die een integrale aanpak vragen. Daarbij gaat het om welzijn, werk- en inkomen, 

veiligheid, woningbouw en buitenruimte. Al deze aspecten moeten worden meegenomen om de 

leefbaarheid te versterken. Om deze opgave aan te kunnen is het Buurtverbeterplan 110-Morgen 

ontwikkeld. Het is een plan opgesteld door en samen met bewoners en de partners in de wijk. Dit plan 

wordt uitgevoerd op basis van een intensieve samenwerking tussen de bewonersorganisatie, 

corporatie Habion en de gemeente Rotterdam. Elke acht weken is een gangmakersavond waarbij de 

bewoners, gemeente en Habion en eventuele andere partners bijeenkomen om de voortgang van het 

plan als ontwikkelingen in de wijk met elkaar te delen. De wijkraad is inmiddels daar ook op 

aangesloten. Het plan is in opdracht van de wethouder wijken opgesteld en in maart 2022 feestelijk in 

ontvangst genomen. Het buurtverbeterplan is door de directe koppeling met de gangmakersavonden 

(het contact met de wijk en de partners) een dynamisch document dat betrekking heeft op de periode 

van 2022-2030. 

 

Welzijnsorganisatie 

Met ingang van juni is Gro-up samen met Dock de nieuwe welzijnsorganisatie in zowel Schiebroek als 

Hillegersberg. Hun uitvalsbasis is in 110-Morgen nabij het Huis van de Wijk in Arcadia in combinatie 

met de vestiging aan de Teldersweg. In de discussie over hoe de samenwerking tussen de 

welzijnsorganisatie en de bewonersorganisatie 110-Morgen vorm en inhoud kan krijgen, speelt ook de 

toekomst van de speeltuin 110-Morgen een belangrijke rol. De gebiedsorganisatie probeert in goed 

overleg met beide partijen te komen tot een perspectief. Dat is tot dusver onvoldoende gelukt. De 

wijkraad houdt de vinger aan de pols, maar heeft in deze discussie nog geen positie ingenomen. 

 

 

 

 



8 

 

Invoeren betaald parkeren 

Het onderzoek naar het parkeren op eigen terrein in het Kleiwegkwartier, het POET-onderzoek, heeft 

nog niet tot standpuntbepaling en besluitvorming geleid. Het betekent dat de afhandeling van de 

ingediende bezwaarschriften bij de invoering van betaald parkeren in het Kleiwegkwartier nog altijd 

loopt. Belangrijk punt is op welke wijze en met welke criteria beoordeeld wordt of parkeermogelijkheid 

op eigen terrein mogelijk is. Ook speelt de vraag wat daarover in het vigerende bestemmingsplan is 

vastgelegd. Ook speelt of als parkeren op eigen terrein mogelijk is ruimte bestaat om voor een tweede 

voertuig een parkeervergunning aan te vragen. 

 

Deze discussie is één van de vele punten die zijn ingebracht op basis van een bewonersavond en 

gelegenheid bieden voor schriftelijke inbreng in het kader van de invoering van betaald parkeren op de 

Straatweg met zijstraten en een deel van de Bergse Linker Rottekade. Besluitvorming en overleg over 

de ingebrachte bespreekpunten vindt plaats in het nieuwe jaar. 

Plaswijckpark 

In de adviezen over het Evenementenbeleid is aandacht gevraagd voor de overlast die veroorzaakt 

wordt door de bezoekers van Plaswijckpark. De parkeerproblematiek is een bron van voortdurende 

zorg en is steeds weer aan de orde, zoals bij de discussie over de invoering van betaald parkeren op 

de Straatweg, de herinrichting van de straten bij het rioleringsproject Plaswijcklaan en de 

voorbereiding van een Verkeerscirculatieplan Oud-Hillegersberg. 

 

Feitelijk gaat het bij Plaswijckpark om een permanent evenement van Rotterdamse allure dat ruim een 

half miljoen bezoekers per jaar trekt. In het bijzonder tijdens weekenddagen en in vakantieperioden 

gaat het om vele duizenden bezoekers per dag. Deze bezoekers komen niet alleen vanuit de wijk, 

maar juist ook van (ver) daarbuiten. Dit veroorzaakt een dusdanige parkeerdruk en hoeveelheid 

verkeersbewegingen in de aangrenzende wijken met tevens flinke straatvervuiling dat bewoners in 

Oud-Hillegersberg en het aangrenzende deel van Schiebroek dat overduidelijk als (parkeer)overlast 

ervaren. Al vele jaren vraagt dit probleem om een structurele oplossing. Beide wijkraden hebben rond 

de jaarwisseling daarvoor aandacht en bestuurlijk overleg gevraagd bij het college in het komend jaar. 

 

Funderingsproblematiek 

De wijkraad Hillegersberg is als opvolger van de gebiedscommissie Hillegersberg-Schiebroek 

betrokken bij het Programmaoverleg Grondwater. Dat is een overkoepelend overleg van alle project- 

en procesgroepen bij de verschillende rioleringsprojecten in Hillegersberg en het Kleiwegkwartier met 

de betrokken clusters en diensten, het hoogheemraadschap, de gebiedsorganisatie en de wijkraad. 

Het gaat hier om een samenwerkingsverband tussen bewonersgroepen, college Rotterdam en 

hoogheemraadschap Schieland en de Krimpenerwaard dat al jaren bestaat.  

 

Gemeenschappelijke doelstelling is te zorgen voor Natte Palen en Droge Voeten. De samenwerking is 

vormgegeven als een meerjarig experiment waarbij het gaat om overleg op gelijkwaardig niveau 

tussen bewonersgroep en uitvoeringsorganisatie van de gemeente met tegelijk ruimte om op 

experimentele basis uitvoeringsmodaliteiten in te zetten. De samenwerking heeft duidelijke 

inhoudelijke resultaten opgeleverd naast intensieve ervaringen waar het gaat om samenwerking 

tussen ambtelijke organisatie en bewoners. Gaandeweg is de koppeling met Rotterdams Weerwoord, 

het klimaatbestendig beleid, steviger geworden, waarbij afkoppeling van hemelwaterafvoer en het 

realiseren van waterberging toegevoegde elementen zijn bij de grote rioleringsprojecten. Die 

koppeling is nuttig en nodig. Wel is duidelijk dat de gemeentelijke organisatie niet is ingericht om niet 

alleen intensief met bewoners samen te werken, maar om ook inzet te plegen daar waar nodig en 

gevraagd. Het vraagt flexibiliteit in de eigen werkzaamheden waarvoor aanpassingen in het eigen 

onderdeel nodig zijn. Het betekent zoeken naar meer integraliteit in het uitvoerend werk, wat ook tot 

successen en positieve reacties leidt daar waar dit tot stand komt. 
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3. Adviezen 

 

 Wijk Onderwerp Gevraagd of 

ongevraagd 

advies 

Reactie 

namens het 

college  

% 

terugkoppeling 

1 Hillegersberg Ontwerpplan 

Participatie Kern en 

Plassen 

 

Ongevraagd Ja  

2 Hillegersberg 

Schiebroek 

Participatietraject 
Luchthavenbesluit 
Rotterdam 
 

Ongevraagd Nee 

(wel mondeling 

overleg) 

 

3 Hillegersberg  
Schiebroek 
 

Onderzoek naar 
mening Luchthaven  
 

Ongevraagd Ja  

 

4 Hillegersberg 
Schiebroek  
 

Evenementen in uw 
wijk 

Gevraagd Nee  

5 Hillegersberg 
Schiebroek 

Uitkomsten 
participatietraject 
RTHA 
 

Gevraagd Ja  

6 Hillegersberg Voornemen 
invoering betaald 
parkeren op de 
Bergse Linker 
Rottekade, 
Straatweg e.o.  
 

Gevraagd Ja  

7 Hillegersberg 
Schiebroek 

Stelsel 
Bewonersinitiatieven  
 

Ongevraagd Nee  

 Terugkoppeling 
 

   57,14 % 

 
Uitgebrachte adviezen 

De wijkraad heeft zeven adviezen uitgebracht, waarvan drie gevraagd en vier ongevraagd. Daarnaast 

hebben de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek gezamenlijk schriftelijk gereageerd op het verzoek 

van de raadscommissie Zorg, Welzijn, Cultuur en Sport om vragen over het Evenementenbeleid te 

beantwoorden ter voorbereiding van een overleg met het college. Dit overleg vond plaats voordat 

wethouder Said Kasmi de wijkraden om advies vroeg met het oog op de eerste evaluatie van het 

Evenementenbeleid. Op de adviezen over luchthaven RTHA is hiervoor ingegaan; de overige 

adviezen worden hieronder kort besproken. 

 

Op vier van de uitgebrachte adviezen is door het college gereageerd. Het percentage is 57,14%.  

 

Evenementenbeleid 

Zoals hiervoor aangegeven zijn twee adviezen uitgebracht over het Rotterdams Evenementenbeleid 

aan de raadscommissie en de wethouder. Belangrijkste punten daarin zijn dat geregistreerde overlast 

vooral samenhangt met evenementen buiten de wijken Hillegersberg en Schiebroek en dan gaat het 

om geluidsoverlast.  

In adviserende zin is een lans gebroken voor een ruimhartig beleid met bettrekking tot buurtgebonden 

en in de winkelgebieden georganiseerde evenementen. Als louter op de Parapluherziening moet 

worden afgegaan, dan zijn de daarin opgenomen aantallen voor deze lokale initiatieven te beperkt, 
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terwijl juist deze activiteiten bijdragen aan de leefbaarheid van en ontmoeting in buurten en steun 

verlenen aan het gastvrij ontvangen in winkelgebieden. Er zijn volgens beide wijkraden mogelijkheden 

om aan de gevraagde ruimte tegemoet te komen. Het dringende advies is om daar ook gebruik van te 

maken. Reactie op de uitgebrachte adviezen en vervolgactiviteit van de zijde van de wethouder wordt 

in het komend jaar verwacht. 

 

Bestemmingsplan Kern en Plassen 

In het proces om te komen tot een nieuw bestemmingsplan Kern en Plassen is op meerdere 

momenten gebruik gemaakt om een bijdrage te leveren. De gebiedscommissie Hillegersberg-

Schiebroek heeft in haar advies inhoudelijk steun gegeven aan de bijdragen van de Stichting Behoud 

Kern- en Plassen Hillegersberg en de Vereniging Stedebouwkundig Wijkbehoud. 

De wijkraad heeft bij de commissiebehandeling meermalen schriftelijk en mondeling de noodzaak van 

aanpassing onderstreept. Het pleidooi tot behoud van de detailhandel op de Bergse Dorpstraat is 

succesvol afgerond; maar de inzet om de bescherming van de hoofdstructuur Strekkade te versterken 

heeft niet voldoende steun verkregen. Na vaststelling van het bestemmingsplan Kern en Plassen en 

het bijbehorende Beeldkwaliteitsplan Kern en Plassen wordt nu de afhandeling van de procedures met 

betrekking tot de illegale bouwwerken belangrijk. 

 

Bewonersinitiatieven 

De wijkraden Hillegersberg en Schiebroek hebben evenals vele andere wijkraden actief hun oordeel 

kenbaar gemaakt aan de raadscommissie Bestuur, Organisatie, Financiën en Veiligheid en wethouder 

Simons over het stelsel van bewonersinitiatieven. Daarbij hebben zij de noodzaak van aanpassing, 

zoals ook door de wethouder vastgesteld, met nadruk onderschreven. De eerste fase van de 

stelselherziening betekent een grotere betrokkenheid van de wijkraden met ingang van 2013 bij de 

beoordeling en besluitvorming. Inzet van de wijkraden Hillegersberg en Schiebroek is om te komen tot 

een verdere bijstelling waarbij de besluitvorming in handen wordt gelegd van de wijkraden, zoals dat 

daarvoor bij de gebiedscommissies en eerder de deelgemeenten het geval was. 

 

Openbaar vervoer 

Medio 2022 heeft de Bestuurscommissie Vervoersautoriteit van de Metropoolregio Rotterdam Den 

Haag (MRDH) de eerste versie van het Contouren Plan Toekomstvast Tramnet regio Rotterdam 

uitgebracht. In het plan worden verschillende toekomstperspectieven geschetst wat betreft de rol van 

de tram in het Rotterdamse OV-netwerk. 

Begin december is het concept contourenplan aan de wijkraden ambtelijk toegelicht. Op die avond 

was de wijkraad Hillegersberg ruimschoots vertegenwoordigd. Bij die gelegenheid is naar voren 

gebracht dat een discussie over aanpassing van het tramnet niet kan plaatsvinden zonder 

duidelijkheid over de alternatieven in het OV-netwerk. Een integraal plan openbaar vervoer Rotterdam 

is nodig.  

Het rapport met de verdere uitwerking van het Contourenplan is begin februari 2023 verschenen. 

Daarin is meer duidelijkheid gegeven over het alternatief als het tramnet wordt aangepast. De 

wijkraden zijn gevraagd het college daarover adviseren. 
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4. Wijkakkoord  
 

 

Bij het aantreden van de wijkraad eind april was de wijkagenda 2018-2022, opgesteld door de 

toenmalige gebiedscommissie, nog van toepassing. Het overdrachtsdocument was behulpzaam om 

inzicht te krijgen in de stand van zaken. In de zomer is de wijkraad begonnen met het ontwikkelen van 

een wijkakkoord. 

 

De wijkraad, de gemeentelijke organisatie en het wijknetwerk (de in de wijk werkzame organisaties) 

maken in goed overleg een wijkakkoord. Het wijkakkoord is de basis voor de samenwerking in de wijk. 

Het wijkakkoord kent drie onderdelen: een wijkvisie, een jaarlijks actieplan en participatieafspraken 

over de stedelijke programma’s. Ook de jaarplannen van de clusters en diensten worden in het 

overleg betrokken.  

 

In het wijkakkoord staat wat de komende tijd moet gebeuren om de wijk toekomstbestendig te maken. 

Afspraken worden gemaakt hoe de wijk kan meedoen bij stedelijke onderwerpen die te maken hebben 

met de wijk. De wijkraad geeft ook advies hoe de gemeente samen met de wijkraad ervoor kan zorgen 

dat wijkbewoners goed bij plannen voor de wijk worden betrokken. De wijkraad houdt door middel van 

voortgangrapportages in de gaten of iedereen zich aan de afspraken houdt. Gaan dingen niet volgens 

afspraak, dan trekt de wijkraad aan de bel bij wie het aangaat. In het wijkakkoord worden de 

prioriteiten voor de komende jaren opgenomen die samen met bewoners, betrokken organisaties en 

de verschillende clusters en diensten zijn vastgesteld. 

 

Voor alle betrokkenen is het maken van een wijkakkoord een nieuw proces dat de nodige inspanning 

vergt. Dat moet worden opgestart direct na aanvang van de installatie, tegelijk met het inwerken en de 

voortgaande verzoeken om advisering en betrokkenheid bij soms niet geringe onderwerpen zoals de 

toekomst van het vliegveld, de invoering van betaald parkeren, de verschillende rioleringsprojecten en 

het beperken van de (parkeer)overlast veroorzaakt door bezoekers van Plaswijckpark. Ook is het 

belangrijk om in diezelfde periode kennis te maken met bewonersorganisaties, winkeliersverenigingen 

en andere maatschappelijke organisaties in de wijk om op die manier ook een goed inzicht te krijgen 

in wat speelt. 

 

De inbreng van bewoners bij het tot stand komen van het wijkakkoord is zeer belangrijk. Bewoners 

weten wat in hun woon en leefomgeving beter kan, maar ook wat moet worden behouden. Bewoners 

vormen immers ‘de wijk’, die volgens het nieuwe bestuursmodel ‘aan zet’ is. Als wijkraad hebben waar 

mogelijk contact gezocht met bewoners als individuele leden en gezamenlijk. 

 

Het totaal aan opgebouwde en nog op te bouwen contacten om te komen tot een duidelijk, hecht en 

gekend netwerk vergt veel van de wijkraadsleden. Het is allemaal zeker niet gelukt in dit eerste jaar, 

maar we gaan daar mee door. Het is een blijvende activiteit, waarbij wij als wijkraad op zoek gaan, 

maar organisaties en verenigingen ook met ons contact kunnen leggen. Dat geldt natuurlijk ook voor 

bewoners. Deze komen naar de wijkraadvergaderingen om in te spreken, maar klampen de leden ook 

aan onderweg bij ontmoetingen of als de wijkraad(leden) present zijn bij een wijkactiviteit. Stapsgewijs 

willen wij als wijkraad het contact leggen in de verschillende delen van de wijk. Wij onderscheiden een 

vierdeling bestaande uit Kleiwegkwartier, Hillegersberg, 110-Morgen en Terbregge met daarbinnen 

telkens verschillende buurten. 

 

De wijkanalyse, gemaakt door de ambtelijke organisatie, is in eigen kring besproken, samen met het 

overdrachtsdocument van de gebiedscommissie. Wij hebben een SWOT-analyse gemaakt aan de 

hand van de eigen kennis en ervaring en de inbreng van buiten. Met gebruikmaking van de 

gesprekken met bewoners, bewonersorganisaties, winkeliersverenigingen en andere 

maatschappelijke organisaties en verenigingen is een inventarisatie gemaakt van onderwerpen die 

een plek zouden moeten krijgen in het wijkakkoord en het eerste jaaractiviteitenplan voor 2023.  
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Bij de bespreking van deze groslijst moest rekening worden gehouden met de stedelijke gestelde 

beperkingen aan de omvang van het wijkakkoord en het jaaractieplan. Dat betekent bundeling en 

prioriteiten stellen. Bewust is ervoor gekozen om onderwerpen en acties die met zekerheid op de 

kalender van de cluster en diensten staan niet opnieuw op te voeren. Gezocht is naar aanvulling en 

verdieping, waarbij vooral de bewoner als eerste referentie is gehanteerd. 

 

Op basis hiervan is de wijkraad gekomen tot de volgende vijf hoofdthema’s: 

1. Verbetering van de kwetsbare buurten 

2. Behoud en versterken van de fysieke omgeving met specifieke aandacht voor de groen- en 

waterstructuur 

3. Verbeteren van de verkeerscirculatie en verkeersveiligheid 

4. Zichtbaar en toegankelijker maken van cultuur 

5. Vitaal houden en versterken van de winkelgebieden 

 

Het Buurtverbeterplan 110-Morgen is niet als afzonderlijk thema opgenomen, maar maakt onderdeel 

uit van het eerste thema.  

 

 

 

 

Na vaststelling van het jaaractieplan 2023 en het wijkakkoord worden deze breed verspreid en ter 

beschikking gesteld om verder in gesprek te komen en reacties op te halen. Op die manier blijft het 

wijkakkoord een levend document en kan in de loop van komend jaar het volgende jaaractieplan 

worden opgezet. Inzet is om periodiek in gesprek te blijven met de contactpersonen uit de clusters en 

diensten, ook om korte lijnen te hebben voor informatie-uitwisseling. 
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De wijkraad heeft zich actief gepresenteerd tijdens de Franse markt Le Marie Marché, die in de zomer 

en herfst is gehouden in het winkelgebied Hillegersberg.  

 

Niet alleen ontvingen we bewoners en bezoekers van de markt bij een kraampje. Er werd ook actief 

rondgelopen om gesprekken te voeren en met het winkelpersoneel in contact te komen.  

 

Het was zeer levendig. Om de sfeer te verhogen en ons als wijkraad goed te presenteren hadden we 

Petit Fours als lekkernij naast een folder om ons als wijkraadsleden te presenteren en een folder om 

input op te halen voor het wijkakkoord. Het was mogelijk om dit thuis in te vullen met de QR-code op 

de folder. 
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5. Representatie  

De wijkraad heeft negen openbare bijeenkomsten georganiseerd in 2022. De eerste heeft 

plaatsgevonden in Lommerrijk, in het publiek zaten vrienden en familie. Jon Meijer, concerndirecteur 

W&I, was technisch voorzitter. Die avond werd Jaco de Hoog gekozen als voorzitter voor het eerste 

jaar van de wijkraad Hillegersberg. Tijdens de andere acht bijeenkomsten in de raadzaal van het 

gebiedskantoor aan de Argonautenweg 23 waren in totaal 46 bewoners in het publiek aanwezig 

waarvan 20 bewoners hebben ingesproken.  

 

 

 

De wijkraad heeft naast het organiseren van formele bijeenkomsten, het bezoeken van jubilea, 

werkbezoeken en leerprogramma’s verschillende activiteiten georganiseerd en bijgewoond. 
 

Wijkraadsleden zijn aanwezig geweest bij een groot aantal activiteiten variërend van Opzoomercafé, 

verschillende netwerkborrels, lustrumvieringen van LTC Plaswijck, Rotterdamse Rugby Club en 

Burgerpanel Rotterdam, tot lezingen in de Hillegondakerk, bijeenkomsten in Arcadia Huis van de Wijk, 

Cultuurfestival aan de Bergse Voorplas en het Waterbeheerprogramma Hoogheemraadschap 

Schieland en de Krimpenerwaard in Blijdorp Diergaarde. Naast kennismaken is steeds aandacht 

besteed aan de vraagstukken die leven en vervolgens betrokken worden bij de voorbereiding van het 

wijkakkoord. 

 

In de herfst hebben wij ons gebogen over een communicatieplan om in de komende jaren onze 

activiteiten en presentatie te verbeteren. In samenhang daarmee hebben we een nieuw logo 

ontwikkeld waarin de vier deelgebieden, de Berge Plassen en de Rotte herkenbaar zijn opgenomen. 

Een en ander is ook verwerkt in het briefpapier. Aangezien we met regelmaat samen met de wijkraad 

Schiebroek adviseren, is de lijn doorgetrokken naar gezamenlijk briefpapier. 
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Bijlage 

 

 

Bewonersinitiatieven Totaal 

Kleiwegkwartier, 22-0564 Tussen Schie en Coolsingel, Bevrijdingsconcert           2.438  

Molenlaankwartier, 22-0562 Slotavond Avond4daagse           2.000  

Terbregge, 22-0771 Knutsel-, timmer- en verfdagen voor vakantiejeugd           2.050  

Hillegersberg, 22-0921 Buurt BBQ              675  

110 - morgen, 22-0998 Vitaal met dansen in Arcadia           2.250  

110 - morgen, 22-1028 Vakantie in de speeltuin           1.875  

Molenlaankwartier, 22-1082 Familiedag Bachlaan / Beethovensingel / WIllaerdpad           2.485  

110 - morgen, 22-1166 Wereld dans en internationale muzikale ontmoeting           1.175  

Molenlaankwartier, 22-1167 Sinterklaas Intocht 19 november           2.495  

110 - morgen, 22-1242 winteractiviteiten speeltuin & kinderkamer 110-Mor           2.360  

Hillegersberg, 22-1342 Straatfeest Ghisebrecht Bokellaan             258  

110 - morgen, 22-1305 Diner Chantant           2.400  

110 - morgen, 22-1308 muzikale middag met snacken           1.980  

Hillegersberg, 22-1375 bijdrage aan website maken           2.375  

110 - morgen, 22-1393 sinterklaas en kerst knutselen & oliebollen           2.250  

Molenlaankwartier, 22-1439 Het Breitnersingel Boek           2.400  

Hillegersberg, 22-1740 Voedselpakketten           2.000  

110 - morgen, 21-0575 Back to the Music roots            -219  

110 - morgen, 21-1256 Verbinding door activiteiten            -375  

Terbregge, 20-0850 Receptie oplevering Hof van Terbregge            -725  

          32.147  

 

 

 

 

 

 
 


